

## Get Involved!

Help to conserve birds and their habitat in Manitoba's IBAs.

Contact [iba@naturemanitoba.ca](mailto:iba@naturemanitoba.ca) or visit [importantbirdareasmb.ca](http://importantbirdareasmb.ca) for more information on how you can get started.

## Engagez-vous!

Aidez à conserver les oiseaux et leurs habitats aux ZICO du Manitoba.

Contactez [iba@naturemanitoba.ca](mailto:iba@naturemanitoba.ca) ou visitez [importantbirdareasmb.ca](http://importantbirdareasmb.ca) pour plus d'informations sur la façon dont vous pouvez commencer.



**MB055 Saskatchewan River Delta**  
Globally significant numbers of canvasbacks and other waterfowl stage at this IBA during fall migration.

Un nombre d'importance globale de fuligule à dos blanc et autres sauvagines font une halte migratoire à cette ZICO pendant la migration automnale.



**Canvasback**  
Fuligule à dos blanc



**Ross's Gull**  
Mouette rosée

**MB003 Churchill & Vicinity**  
The Ross's Gull is a nationally vulnerable species. It breeds in only two places in Canada, and this IBA is one of them.

La mouette rosée est une espèce vulnérable nationale. Elle se reproduit seulement dans deux endroits au Canada, et cette ZICO est l'une d'eux.



**Sprague's Pipit**  
Pipit de Sprague

**MB024 Southwestern Manitoba Mixed-Grass Prairie**

Mixed-grass prairie remnants in this IBA provide breeding habitat for rare grassland birds at the northern edge of their range, including the globally vulnerable Sprague's Pipit.

Les restes de la prairie mixte dans cette ZICO offrent un habitat de reproduction pour les oiseaux de prairie rares à la limite nord de leur aire de répartition, notamment le globalement vulnérable pipit de Sprague.



**Snow Goose**  
Oie des neiges

**MB033 Langruth - RM of Lakeview**  
Snow geese and other waterfowl stage in the tens of thousands at Big Grass Marsh (one of the bird habitats in this IBA) during spring and fall migration.

Les oies des neiges et autres sauvagines font une halte migratoire par dizaines de milliers au marais Big Grass (un des habitats d'oiseaux dans cette ZICO) pendant la migration printanière et automnale.



**Western Grebe**  
Grèbe élégant

**MB001 Delta Marsh**  
Delta Marsh is recognized as an IBA of global significance based on numbers of Western Grebes found here during spring migration and in the breeding season.

Le marais Delta est reconnu comme une ZICO d'importance globale basé sur le nombre de grèbes élégants trouvés ici pendant la migration printanière et la saison de reproduction.



**Short-billed Dowitcher**  
Bécassin roux

**MB010 Oak Hammock Marsh**  
In the spring, thousands of shorebirds stop at Oak Hammock Marsh, including Short-billed Dowitchers, White-rumped Sandpipers and Hudsonian Godwits.

Au printemps, des milliers de sauvagines s'arrêtent au marais Oak Hammock, ainsi que des bécassins roux, des becasseaux à croupion blanc, et des barges hudsoniennes.



**Colonial-nesting Waterbirds**  
Oiseaux aquatiques coloniaux

**MB004 Gull and Sandhill Island**  
The small and remote Gull and Sandhill Island IBA is a globally significant breeding habitat for American White Pelicans and Common Terns.

La petite et éloignée Île de Gull et Sandhill est un habitat de reproduction d'importance globale pour les pélicans blanc d'Amérique et les sternes pierregarin.

# Manitoba's Important Bird Areas

## Les ZICO au Manitoba

- MB001 Delta Marsh
- MB002 Douglas Marsh
- MB003 Churchill & Vicinity
- MB004 Gull & Sandhill Island
- MB006 Kaskattama River Mouth
- MB007 Kaweenakumik Lake
- MB008 Nelson River Estuary & Marsny Point
- MB009 Netley-Libau Marsh
- MB010 Oak Hammock Marsh WMA
- MB011 Oak Lake/Plum Lakes Area
- MB012 Pipestone Rocks
- MB013 Seal Bay Estuary
- MB015 Whitewater Lake
- MB024 Southwestern Manitoba Mixed-Grass Prairie
- MB028 Proven Lake WMA
- MB031 Dog Lake
- MB032 Duck Island
- MB033 Langruth - RM of Lakeview
- MB038 North, West & East Shoal Lakes
- MB039 Grant's Lake WMA
- MB053 Gull Bay Spits
- MB055 Saskatchewan River Delta
- MB062 Little George Island
- MB081 Sagemace & Coleman Bay Islands
- MB082 Kasakeemisekak Islands
- MB083 Lake St. Martin Islands
- MB085 Long Island & Long Island Bay
- MB086 Louis Island & Associated Reefs
- MB087 Marsny Point
- MB091 Riverton Sandy Bar
- MB092 Sand Reef Islands
- MB093 Sandy Bay Marshes
- MB099 Balabas Island
- MB100 Kinosota/Leifur
- MB102 North Lake Winnipegosis Reefs
- MB103 Ellice-Archie and Spy Hill Community Pastures

